
Beretning 2022
Indledning
Når vi tænker tilbage på 2022, var det nok et af de år, hvor der skete mest i vores for-
ening. Også et speciel år for idrætten i Danmark. Efter en lang covid-19 periode med 
nedlukninger i 2020-2021, skulle alt tilbage til normale tilstande. Det gav selvfølgelig 
udfordringer. Under covid-19 har vi haft medlemsnedgang, og flere frivillige valgte at 
stoppe. Selv om der har været modgang, har vi ved fælles hjælp formået at komme godt 
videre. Heldigvis er medlemstallet steget i 2022. Der var mange af vores medlemmer, 
som savnede idrætten og deres idrætsvenner. Derfor har vi i bestyrelsen søgt og fået 
penge til sociale aktiviteter i afdelingerne. Vi har opfordret idrætsstederne til at lave 
sociale arrangementer. Her håber vi forældre, ledsagere, medlemmerne eller andre tæt 
på idrætten, vil hjælpe til. Det behøver ikke at være træneren, som skal stå og grille 
pølser.   

Det var også dejligt, at Dronningen havde foreningslivet med i hendes nytårstale. Det er 
vigtigt, at vi har et aktivt foreningsliv i Danmark. Hun takkede alle de frivillige for deres 
store indsats.  

Fra I. H. Aalborg til Parasport Aalborg
På årets generalforsamling blev det besluttet, at vi i fremtiden hedder Parasport  
Aalborg. Efter 50 år som Idrætsforeningen for Handicappede i Aalborg eller I. H. Aalborg, 
valgte vi at følge Parasport Danmark og ændre vores navn. Et mere nutidigt navn. Man 
hører hellere ikke mere ordet handicapidræt, nu dyrker man parasport. Lidt svært for 
mange i begyndelsen, men efterhånden er det blevet helt naturligt. Et rigtigt valg på det 
rigtige tidspunkt. Der vil selvfølgelig gå en periode, inden ændringen er sket hele vejen 
rundt. Vi har desværre ikke økonomi til at skifte f.eks. alt kamptøjet ud. Vi valgte også at 
beholde næsten det samme logo, bare med navneændringen.  

50-års jubilæum
Mange vil også huske vores 50-års jubilæumsarrangementer. Vi fyldte 50 år den 6. juni 
2022, samme dag hvor der var Royal Run i Aalborg. Derfor havde vi kontakt til Aalborg 
Kommune, om vi kunne lave en speciel fejring i forbindelse med Royal Run. Vi fik lov til 
at lave en Fan Zone på havnen, hvor vi kunne fejre vores jubilæum. En fantastisk dag 
med parasport, musik og mange deltagere. Der var også kongeligt besøg. Kronprinsen 
kiggede forbi og ønskede os tillykke. Godmorgen Danmark sendte også direkte fra fan 
zone. Petra (journalisten), vil nok ikke glemme hendes tur i en powerchair football stol.  
I forbindelse med jubilæet, blev der lavet et rigtigt flot jubilæums skrift. Mange har bi-
draget, og der er spændende artikler, lige fra klubbens start til nu. Håber, I alle har fået 
et eksemplar. Hvis ikke, har kontoret flere liggende. 

Receptionen blev holdt den 10. juni i DGI Hallen i Nordkraft. Vi præsenterede flere af 
vores idrætsgrene i forbindelse med receptionen. Der var mange, der kiggede forbi og 
havde en rigtig god oplevelse. Parasport Danmark formand John Petterson var også 
blandt gæsterne. Han var lige så begejstret som alle vores gæster.   
Vi valgte at vente med jubilæumsfesten til efteråret. Lørdag den 29. oktober var der fest 
i Vejgaardhallen. Sidst vi havde fest i foreningen, var da vi fyldte 30 år. Vi var lidt bange 
for, om Parasport Aalborg var klar til fest, men heldigvis var der mange, som gerne ville 
feste. En rigtig god aften med god mad og dans til orkester.  

Den 19. november blev der fejring for KIDZ i Nordkraft. En eftermiddag med musik, hop 
og spring og gaver til børnene. Alt i alt et fantastisk jubilæumsår.   

Svært at skaffe frivillige/trænere
Det har været svært at finde trænere til flere idrætsgrene. Tidligere var det lettere at 
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finde kvalificerede trænere. Det er som om, at covid-19 har gjort det sværere at finde 
frivillige. Det har fyldt meget i bestyrelsen, og der er forsøgt forskellige tiltag. Vi oplever 
også, at de frivillige ikke bliver så længe i foreningen som tidligere. De fleste idrætter 
kører heldigvis godt, men vi kan stadig godt bruge flere frivillige.  

Økonomi
Efter nogle år med store overskud, er vi helt nede og røre gulvet igen. Ja, det var faktisk 
kun lige den sidste postering, der fik os til at få sorte tal. De store overskud skyldtes jo 
covid-19, hvor vi slet ikke havde gang i især turneringer. Selv om vi ikke opkrævede fuldt 
kontingent, gav det et overskud på bundlinjen.  
Men 2022 var vi med i det hele. Og det er jo sådan, det helst skal være.  

I årets regnskab er der en forskydning. Halleje bogføres nu under hver idræt. Det sker 
både for at idrætterne bliver behandlet ens, men også for at vi i bestyrelsen bedre kan 
forholde os til udgifterne i forhold til antal medlemmer, der dyrker idrætten. Og som ud-
gangspunkt ser det fint ud. Men enkelte idrætter vil dog være under observation – altså 
der skal ske noget. Flere til idrætten eller færre udgifter. 

Når vi kigger på disse beregninger, er det ikke kun indtægter og udgifter i de enkelte 
idrætsgrene, vi kigger på. Der skal også være en sum til de fælles udgifter som f.eks. 
forsikringer, PR, administration, generalforsamlinger, møder – ja, der er meget at holde 
øje med. 

Det vil præge året 2023, hvor vi virkelig skal være påpasselige. Umiddelbart tegner det 
til et underskud. Så fonde skal granskes for mulighed for tilskud til vores drift. Indtil nu 
har vi mest arbejdet med fonde, når vi har skullet købe nyt materiale. Men det holder 
desværre ikke længere. 

Resultater
Et af året helt store resultat er et VM i Powerchair Floorball. Det foregik i Schweiz, men 
jeg skal da love for, at vi herhjemme også sad limet til skærmen for at følge med. Det 
var en fantastisk spændende turnering. Og meget teknisk/taktisk betonet. Heldigvis var 
der medrejsende fans + hele den danske delegation, der kunne udtrykke vores jubel, da 
dommeren havde fløjtet finalen af. ”Og det var Danmark, og det var …” 
Vi havde 3 repræsentanter fra klubben på holdet: Simon Damtoft Christensen, Mads 
Larsen og træner Rasmus Yder. 

Sædvanen tro, vil vi også nævne Peter Rosenmeier, der desværre ikke kunne hjem-
bringe flere guldmedaljer. Ved VM fik Peter bronze i single og en flot sølvmedalje i mix- 
double. Og det skal vi jo heller ikke kimse ad. 

Jan Johansen fik endnu engang slidt på medaljeskamlen. Han fik sit FM i 100 m ryg- 
crawl. 

Sidst men ikke mindst fik Mira Smedegaard og Áki Joensen deres velfortjente FM guld 
i boccia for par.  

KIDZ idrætter - sport for børn og unge
Vi har lavet en satsning for at få flere børn og unge med i foreningen. KIDZ Hop og Spring 
er fortsat en succes, og der kommer flere nye til. Et godt sted at rekruttere nye deltagere 
til vores børneidrætter (KIDZ idrætter). For mange har KIDZ Hop og Spring været den 
første kontakt til parasporten. Der er mulighed for at betale 50 kr. pr. gang eller lave et 
light medlemskab til 150 kr. for et kvartal.  
 
Vi har lavet et nyt samarbejde med GAME Aalborg. Vi har startet med parkour. Det er 
kommet godt i gang, og der trænes hver tirsdag. Vi måtte desværre lukke KIDZ Happy 
Dance ned for et par sæsoner siden, da vi ikke kunne finde nye instruktører. Her blev 
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GAME også løsningen. De havde instruktørerne og danselokalet. Der danses nu hver 
tirsdag.  

Vi forsøger også at starte floorball op for børn og deres familie. Dette er i samarbejde 
med Aalborg Flyers lørdage i lige uger. Vi håber på, at vores samarbejder kan være med 
til at få flere børn og unge gjort idrætsaktive.  

Vores el-hockey afdeling var tidligere en af de største i landet. Sådan er det desværre 
ikke længere. En stor skam, da flere af vores medlemmer med fysisk handicap, startede 
med at spille el-hockey. Der skal laves en satsning, for at få flere børn og unge med fy-
sisk handicap med i vores forening. 

Navne
Ved klubbens jubilæumsfest blev Solveig Cramer og Lena Andreassen udnævnt til 
æresmedlemmer.  

Solveig Cramer startede som svømmelærer i 1972 og var med i nogle år. Efter en pause 
kom hun tilbage i 1982 – så hun har været hos os i 40 år i streg.  Solveig har i mange 
år været svømmeleder, hvilket betød, at hun planlagde undervisningen, bemanding, 
transport, visitationer osv. Hun var med til at starte vandgymnastik og Aqua-Bike. Hun 
har haft mange opgaver i foreningen, lige fra svømmetræner til bestyrelsesmedlem. Nu 
har hun sit Aqua-Bike hold og hjælper til, hvor der er brug for en afløser.  

Lena Andreassen startede i sommeren 1983. Lena underviste i svømning og havde med 
konkurrencesvømmerne at gøre. Hun startede sammen med Ida Nielsen  vores aktivitet 
med børneidræt. Det foregik i vores klubhus på Skydebanevej om lørdagen. Lena var 
også med til at starte skisport i klubben. Hun var med til at planlægge turene og var 
desuden skiinstruktør for skicartkørerne. De sidste år overtog hun ”kommandoen” på 
Lejbjerg Centret og har gennem mange år været den fast e underviser der. Lena er gået 
på efterløn, men er klar til at hjælpe til. 

Birthe Stormark blev ved jubilæumsfesten hyldet for hendes 50 år i foreningen. Birthe 
er også æresmedlem. Hun har været med næsten helt fra start. Foreningen begyndte 
at tilbyde svømning i oktober 1972 og få uger senere blev Birthe tilknyttet som svøm-
melærer. Foreningens svømmetilbud startede på Skansevejens Skole i Nørresundby. 
Efter nogle år flyttede vi til Vadumhallen. Dengang var der kun individuel undervisning 
af deltagerne og langt fra alle kunne svømme selv. Birthe har været med hele vejen 
igennem foreningens svømmehistorie – i både de gode og mindre gode tider. På sin 
ligefremme og bestemte måde og med venlighed og smil, er Birthe meget afholdt, både 
blandt de andre svømmelærere, hjælperne i omklædningen og i sin omgang med med-
lemmerne og deres ledsagere. 

Det var desværre også i 2022 vi måtte sig farvel til 3 personligheder i forenin-
gen. Klubbens interne revisor Lene Pedersen, tidligere PL-guldvinder i bordtennis  
Brian Nielsen og tidligere bestyrelsesmedlem og bordtennisspiller Carsten Mortensen.  
Æret være deres minde. 

Afslutning
Tusinde tak skal lyde til alle vores frivillige/medspillere. Uden alle disse ildsjæle, var 
det ikke muligt at drive en klub som Parasport Aalborg. Tak til kontoret for den ser-
vice I yder for klubbens medlemmer og idrætten. Ligeledes en stor tak til personalet 
på idrætspladser og haller. Tak til Aalborg Kommune for støtte til vores aktiviteter og 
det gode samarbejde og hjælp. En tak til Parasport Danmark og til Jørn Erik Simonsen 
for hjælpen og samarbejdet. Tak til vores samarbejdsklubber, SIFA og DGI. Stor tak til 
de fonde, hjælpepakker og sponsorer, som har støttet os. Uden den økonomiske hjælp 
var det ikke muligt at dyrke flere af vores idrætsgrene. Til sidst en stor tak til klubbens 
medlemmer - uden jer var der ingen forening.  
TILLYKKE til jer alle.
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